
Zápis 
 

ze schůze  KO SPOV Moravskoslezského kraje dne 16. 6. 2016, 
obec Holasovice 

Přítomno 46 účastníků. 
 
Program: 
 

1. Možnosti zadržení vody v krajině, doc. RNDr. Jan Unucka, Ph.D., vedoucí 
oddělení hydrologie, ČHMÚ Ostrava 
 

2. „Krajinotvorba a pozemkové úpravy“, Ing. Michal Pochop., vedoucí 
oddělení Pozemkové úpravy a využití krajiny, VÚMOP Brno 

 
3. Soutěž Vesnice roku 2016 – aktuality 

 
4. Informace ze SPOV ČR 

 
5. Společný oběd 

 
6. Exkurze do Muzea slezský venkov Holasovice (do 1. pol. 20 století – období a 

tradice 1. republiky) 
 
Schůzi zahájil v 10 hodin předseda SPOV MsK Dušan Lederer. Pan Volný, starosta 
hostitelské obce Holasovice, představil obec a její rozvojové aktivity.  
 
P. Martin Sikora, náměstek hejtmana MsK podal v úvodu informace o loni 
zavedeném Programu na projektovou dokumentaci pro obce do 2 tis. obyv. Letos 
v září bude na využití těchto prostředků vyhlášen program (paltí pro inv. i neinv. 
dotace), a to pro obce do 3 tisíc obyvatel na kofinancování vlastního podílu obcí 
v projektech. Došlo zde i k rozšíření na OP ČR-PL, ČR-SR, nyní se jedná i o PRV 
MZ. Minimum: 100 tis. Kč, maximum 3 mil. Kč. Pro podnikatele v obcích se nabízí 
nové schéma krajské investiční pobídky – je zde 10 mil. Kč (50 tis. – 1 mil. Kč na 
nově vzniklé pracovní místo či rekvalifikace – dle objemu investice). 
Ke kotlíkovým dotacím uvedl, že kraj u všech 4 637 žádostí úspěšně v těchto dnech 
ukončil administraci. S ministerstvem bylo vyjednáváno navýšení prostředků z OP 
ŽP, aby se dostalo na všechny žádosti, ovšem již 12 týdnů není odpověď z MŽP (kraj 
nabízí půjčku ministerstvu 110 mil Kč), proto se kraj tedy rozhoduje financovat tyto 
žádosti zatím (cca 1 000 žádostí) sám. 
V srpnu bude na kraji 1. sezení k rozpočtu, po přípravě ho bude schvalovat až nová 
koalice v prosinci. 
P. Bubeníková – Bude program na podporu kofinancování platit i na kanalizaci?  
P. Sikora: Ano, pokud je kanalizace dotována z OP ŽP, platí to.  
P. Tancík vznesl dotaz, že nerozumí krajským dotacím do kultury, jelikož Janov na 
Bruntálsku s malým počtem obyvatel dostal dotaci 350 tis. Kč 70 let na oslavu 
osvobození, kdežto jiné místní a tradiční akce mnohem většího rozsahu a významu 
podpořeny nebyly.  
 
Ad1) P. docent Unucka přednesl prezentaci „Možnosti zadržení vody v krajině“. 
 



Ad2) P. Ing. Pochop přednesl prezentaci „Krajinotvorba a pozemkové úpravy“.  
 
Ad3) P. Tomiczek: podal informace k hodnocení obcí v soutěži SVR 2016 jako 
předseda krajské hodnotitelské komise. Soutěže se letos účastnilo 11 obcí, vítězem 
je obec Velké Hoštice, oranžovou stuhu získala obec Větřkovice, bílou obec Žabeň. 
 
P. Kožušník   podal informace z Regionální stálé komise. Probíhalo korespondenční 
hlasování ke KAP – prioritizace investičních potřeb (celkem 718 investičních záměrů 
za 1,3 mld. Kč). 
 
Ad4) P. Lederer informoval o květnových a červnových seminářích SPOV ČR – viz 
zápis výboru. 
P. Tancík podal návrh, že by bylo vhodné uspořádat cestu za dobrými příklady 
hospodaření s vodou (např. Švýcarsko). Rovněž měl dotaz k přítomným odborníkům: 
Zatím se dělala protipovodňová opatření, jak zdůvodnit občanovi, že nyní je třeba 
kvůli suchu vodu zadržovat?  
Doc. Unucka: máme teď nejmodernější snímání laserem, jsme služba, obraťte se na 
nás, pomůžeme s modelováním situací a stavu vody v krajině. Určitý čas potom 
zabere i ověřování modelu.  
P. Tancík: mikroregion má zpracována obdobná opatření, ale u nich se potom naráží 
na vlastnické vztahy. 
Doc. Unucka: Bude činěn tlak na změnu vodního zákona, aby byla také legislativa na 
stav sucha. 
P. Tomiczek: Největší problém při pozemkových úpravách byl se státními 
organizacemi – Lesy ČR a Pozemkový fond – nikoli se soukromníky. 
Doc. Unucka: také máme zprávy, že situace se zhoršuje při navrácení majetku 
církvím, tedy tím, jak v lesích začínají hospodařit noví hospodáři.  
P. Ing. Pochop ještě upozornil, že do března 2017 běží program v IROPu pro obce 
na pořízení „Územní studie krajiny“. Dotace 80 % EU, 5 % stát, 5 % MŽP, platí 
pouze pro území ORP! Času není moc, ale zmírnily se podmínky (1. Musí být vybrán 
dodavatel, 2. Souhlas zastupitelstva). 
SFŽP – pro malé obce do 500 obyvatel a oddělené osady, na webu je odkaz, jde o 
záměr k projektu hospodaření s dešťovou a odpadní vodou, na rok 2016 je tam 50 
mil Kč (zatím stačí záměr). 
 
 
Příští schůze bude na v obci Velké Hoštice, mimořádně v listopadu, a to ve 
čtvrtek 3. 11. 2016. (vloženo do zápisu později – původní termín schůze 20. 10. 
byl zrušen). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Zápis ze schůze výboru SPOV MsK 16. 6. 2016 od 9 hod, obec Holasovice 
 
Přítomni: Lederer, Tomiczek, Pastrňák, Kocián, Halfar, Vaněk, Bubeníková, Kožušník 
 Omluveni: Váhalová, Míček, Borski, Martiňák 
 
1) Předseda informoval o členech, kteří podle upozornění státní tajemnice SPOV 
ještě nezaplatili na letošní rok členské poplatky, byli vyzváni k úhradě druhou 
urgencí. Zároveň informoval o členech krajské organizace (obcích), které 
v uplynulých měsících zaslaly dar krajské organizaci. 
 
2) K Poště – Partner: Obec Jakubčovice n./O. měla z provozování pošty za rok 2015 
ztrátu 160 tis. Kč. Probíhají jednání s ČP o navýšení sumy jak na zaměstnance, tak 
na provoz. V této věci je také velmi aktivní p. starosta z Březové – aktivizoval jednání 
s tím, že je třeba napravit velmi jednostranně nevýhodné smlouvy pro partnera.  
Došlo již k dohodě o výšce sankcí, informoval p. Lederer. 
     
3) Petice proti Elektronické evidenci tržeb – předložila přítomným členům p. 
Bubeníková (aby nebyli postiženi drobní řemeslníci a živnostníci). 
 
4) P. Lederer informoval o semináři s tématem Rodina, který pořádal SPOV ČR dne 
7. června v Praze, p. Kožušník poznamenal, že byl velmi pěkně představen vztah 
Obec-Rodina. 
 
5) Informace k letošnímu ročníku SVR bude podána předsedou krajské komise p. 
Tomiczkem na schůzi, vyhlášení výsledků bude organizováno 4. srpna ve vítězné 
obci Velké Hoštice. Zde by měl mít potom podle tradice SPOV MsK říjnovou schůzi, 
jak předběžně dnes telefonicky domluvila tajemnice se starostou Alfonsem 
Pospěchem. 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 


